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Nyomtatott és online sajtó 
  

 

Szijjártó Péter: Közel a pont a Zöld Energiafolyosó-projektben, ahonnan már 
nincs visszafordulás 
2024. szeptember 3. – MTI, hirado.hu, maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro 

„Ma létrehozzuk azt a magyar-román-georgiai-azeri vegyes vállalatot, melynek segítségével 

nagy mennyiségű zöld villamosenergia érkezik Közép-Európába” - írta Facebook oldalán 

Szijjártó Péter. Mint fogalmazott, „az energiabiztonsághoz folyamatosan szükség van újabb és 

újabb szállítási útvonalakra, most már lassan két éve dolgozunk Romániával, Georgiával és 

Azerbajdzsánnal azon, hogy megteremtsük annak lehetőségét, hogy a Kaszpi-tenger térségéből 

zöld energiát hozzunk Közép-Európába". A magyar külügyi- és külgazdasági minisztérium 

közleménye szerint Szijjártó Péter a magyar-azeri-georgiai-román zöldenergia-szállítási 

partnerségről szóló megbeszélésen először is arra figyelmeztetett, hogy az emberiség a 

veszélyek korában él, amikor is az energiabiztonság kritikus eleme a nemzetbiztonságnak.  

 

Kelemen Hunorral is egyeztetett Szijjártó Péter Bukarestben 
2024. szeptember 3. – maszol.ro, Krónika, Nyugati Jelen, szekelyhon.ro 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnökkel és Catalin Predoiu miniszterelnök-helyettessel, 

belügyminiszterrel is tárgyalt Szijjártó Péter magyar külgazdasági és külügyminiszter kedden 

Bukarestben. „A választások után az RMDSZ-nek vissza kell kerülnie a kormányba, hogy bele 

tudjunk szólni a döntésekbe, és hogy a következő évek fejlesztéseinek a magyar emberek és 

közösségek a nyertesei legyenek!” - írta Facebook bejegyzésében Kelemen Hunor, miután 

találkozott Szijjártó Péterrel. Mint tájékoztatott, a megbeszélésen a román-magyar 

együttműködés mellett az erdélyi magyar közösség előtt álló kihívásokról is szó volt. „Mi 

mindent meg fogunk tenni azért, hogy Románia még idén, a magyar európai uniós elnökség 

időszaka alatt csatlakozhasson a belső határellenőrzés nélküli schengeni övezethez" - 

fogalmazott közösségi oldalán Szijjártó Péter. Szijjártó Péter arról is beszámolt, hogy 

megállapodást írt alá a két ország a határon átnyúló bűnüldözési együttműködésről.  

         
Tíz parlamenti képviselő pártot váltott és belépett a DREPT-be, köztük az RMDSZ-
ből kizárt Apjok Norbert is 
2024. szeptember 3. – maszol.ro, Krónika 

Tudomásul vette keddi ülésén a képviselőház, hogy tíz képviselő az Igazságot és Tiszteletet 

Mindenkinek Európában (DREPT) párthoz csatlakozott. Közöttük az RMDSZ-ből 2021-ben 

kizárt máramarosi Apjok Norbert – jelenleg független – képviselő is. Ionuţ Stroe nemzeti 

liberális párti képviselő konjunkturálisnak nevezte az új párt megjelenését a parlamentben. 

Úgy vélekedett, hogy azok a politikusok iratkoztak be az alakulatba, akiknek nincs esélyük 
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újabb mandátumot szerezni a decemberi választásokon a korábbi pártjuk listáin. Ugyanakkor 

nemleges választ adott a felvetésre, hogy az új parlamenti párt esetleg Mircea Geoană NATO-

főtitkárhelyettes körül csoportosulna.  

 

Ezek az RMDSZ prioritásai az őszi parlamenti ülésszakban 
2024. szeptember 3. – maszol.ro, Krónika 

A nyugdíjak adómentességi küszöbének emelése, az oktatás és az egyszülős családok 

támogatása tartozik többek között az RMDSZ jogalkotási prioritásai közé az új parlamenti 

ülésszakban - nyilatkozta az Agerpres hírügynökségnek Csoma Botond, a Szövetség szóvivője 

és képviselőházi frakcióvezetője. Csoma Botond kifejtette, az egyszülős családok támogatására 

irányuló intézkedéscsomagon dolgozik az RMDSZ, ugyanis számos jelzést kapott arra 

vonatkozóan, hogy ezek a családok komoly nehézségekkel küzdenek és támogatásra szorulnak. 

Ugyanakkor terveik között szerepel egy már parlamenti eljárás alatt álló törvénytervezet 

elfogadtatása, amely lehetőséget adna a helyi hatóságoknak, hogy ipari parkok bővítése vagy 

létrehozása céljából földterületeket vegyenek át. 

 

A külhoni magyarok szavazójoga, a választókerületek létrehozása ellen ágál 
Gyurcsány Ferenc pártja 
2024. szeptember 3. – Krónika, Felvidék.ma 

A határon túli egyéni választókerületek létrehozása ellen indít online aláírásgyűjtést a 

Demokratikus Koalíció (DK) – közölte a párt frakcióvezető-helyettese. Arató Gergely keddi, 

online sajtótájékoztatóján indoklásként arról beszélt, hogy a sajtóban megjelent hírek szerint 

a Fidesz határon túli egyéni választókerületek létrehozására készül. Ez azt jelentené, hogy az 

eddigi egy-kettő helyett nyolc-tíz mandátumról dönthetnek majd a magyarországi lakcímmel 

nem rendelkező határon túli magyar állampolgárok – idézte az MTI a parlamenti képviselőt. 

Mint arról beszámoltunk, a magyar kormány az elmúlt időszakban két alkalommal is cáfolta 

azokat a híreket, miszerint a Fidesz vizsgálja a határon túli egyéni választókerületek 

kialakításának lehetőségét.  

 

Hargita megye: 54 elektromos iskolabusz beszerzését tervezik 
2024. szeptember 3. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Hargita Megye Tanácsa hosszú ideje az egyik legnagyobb iskolai infrastruktúra-fejlesztésére 

készül. A fenntartható fejlődés érdekében 54 elektromos iskolabuszt szereznek be, ezáltal 

javítva a tanulók – különösen az elszigetelt településeken élő diákok – tömegközlekedésének 

feltételeit. „Tegyünk meg mindent, hogy legyenek iskolabuszok a megyében, mert egyelőre nem 

állunk jól ezen a téren. Az elektromos kisbuszok beszerzésével a teljes megyére kiterjedően 

hozzá tudunk járulni a fenntartható fejlődéshez: kíméljük a környezetet, elérhetőbbé tegyük a 

tanintézményeket” – fogalmazott Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke. Több 

mint 1600 tanuló számára biztosít környezetbarát, alacsony energiafogyasztású elektromos 

iskolai kisbuszokat Hargita Megye Tanácsa az Országos Helyreállítási Terv (PNRR) kiírásán 

elnyert pályázati összegből. 
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„Az igazság békét teremt” – Hamarosan kezdődik az Ars Sacra fesztivál 
Nagyszebenben 
2024. szeptember 3. – maszol.ro 

A nagyszebeni Ars SACRA fesztivál kilenc napos műsorában 10 kiállítás, 4 szakrális séta, 

Nyitott Templomok Napja, több mint 20 előadás és koncert, illetve a Szent László király című 

konferencia szerepel. A Nagyszebenben szeptember 14. és 22. között második alkalommal 

megszervezett Ars SACRA fesztivál különlegessége, hogy hat különböző felekezetű történelmi 

egyház összefogásával valósul meg. A tavalyi, három napos rendezvény sikerének 

köszönhetően a helyi önkormányzat, illetve a magyarországi Nemzetpolitikai Államtitkárság 

támogatását is elnyerte az Ars SACRA fesztivál és a műsorok száma gazdagabb lett. A fesztivál 

célja felszínre hozni az európai kultúra zsidó-keresztény gyökereit. 

 

Rákóczis köszönet a magyar iskolaválasztásért az Ung-vidéken 
2024. szeptember 3. – Felvidék.ma 

Kelet-Felvidéken tegnap, szeptember 2-án kezdődött meg a Rákóczi Szövetség iskolakezdést 

segítő ösztöndíjainak és iskolatáskáinak átadása a magyar iskolát választó elsős kisdiákok és 

szülei számára. Ung-vidéken mintegy 8 iskola több mint 110 iskolakezdője részesült a 

támogatásban. A hét folyamán Bodrogközben és Szepsi és vidékén valósulnak még meg 

ösztöndíjátadások további 20 helyszínen. Az ösztöndíjak átadása a régióban Felvidék 

legkeletibb magyar nyelvű alapiskolájában, a nagyszelmenci Dobó István Alapiskolában vette 

kezdetét. Az ösztöndíjak mellett minden iskolakezdő egy jó minőségű iskolatáskát is kapott. Az 

átadások alapján a 2024/2025-ös tanévben a régióban a tavalyihoz hasonlóan alakult, sőt egy 

kissé emelkedett a magyar iskolába íratott gyermekek száma. 

 

Csemadok 75: köszöntötték a kultúra nagykürtösi járásbeli fáklyavivőit 
2024. szeptember 3. – Felvidék.ma 

A Csemadok Nagykürtösi Területi Választmánya szeptember elsején szervezte meg regionális 

ünnepségét a Csemadok megalakulásának 75. évfordulója alkalmából. Az ipolyvarbói 

kultúrházban tartott jubileumi ünnepségen emlékplaketteket adtak át a Csemadok mellett 

működő kimagasló teljesítményt nyújtó csoportoknak, mindamellett megemlékeztek a területi 

választmány egykori elnökéről, a tavaly októberben elhunyt Balogh Gáborról is. Számos 

hagyományteremtő és színvonalas rendezvényt indítottak el az elmúlt negyed évszázadban. 

Megemlíthetők a szüreti felvonulások, az Őszirózsa magyarnóta-énekesek országos versenye, 

a Petőfi szobor avatása vagy a 2022-ben megrendezett Palóc Világtalálkozó. 
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Király Zsolt: Felvidéki paradox – Eljutottunk oda, hogy szinte mindegy, ki lesz a 
Magyar Szövetség új elnöke 
2024. szeptember 3. – Király Zsolt – Körkép.sk 

A Magyar Szövetség tisztújításra készül. Három héttel a tisztújítás előtt az eddigi egyedüli 

hivatalos jelölt Gubík László.Az egykori MKP platform Forró Krisztián helyett Becse 

Norbertben látja a megoldást. Ki az Becse Norbert, kérdezhetnék. Amit tudni lehet róla, hogy 

egykori iskolaigazgató és Nyitra megyei képviselő. Ezenkívül pedig csak azt, hogy Forró 

Krisztián járja vele a helyi szervezeteket és a kongresszusi küldöttek körében lobbizva szeretné, 

ha Becse lenne az utód. Mellette pedig egyéni ambíciótól fűtötten Cziprusz Zoltán (országos 

elnökségi tag, MKP-s) és Pandy Péter (az OT jelenlegi elnöke, Most-Híd) is indulni szeretne az 

elnöki székért. Bár információink szerint mindketten inkább azért, hogy legalább az országos 

elnökségbe bekerüljenek. 

 

25 éves rekorddal kezdték a tanévet a kassai Máraiban 
2024. szeptember 3. – Új Szó 

Az ország második legnagyobb városának egyetlen magyar alapiskolájában, a Márai Sándor 

Magyar Tanítási Nyelvű Gimnázium és Alapiskolában huszonöt éve nem volt annyi kiselsős, 

mint amennyi idén szeptemberben ült be az iskolapadokba. „Az idei tanévben 

háromszázhatvankilenc diákkal indítjuk a tanévet: a gimnáziumban harminchárom elsősünk 

van, az alapiskola elsőseinek száma pedig harminchat, tehát ott is 2 új osztály lesz ugyanúgy, 

mint a gimnáziumban. Ezek kiváló számok, azt hiszem, hogy ilyen huszonöt évvel ezelőtt volt 

utoljára” - nyilatkozta Csurkó Éva. Csurkó Éva szerint ez egy remek visszajelzés a szülők felől, 

sőt mi több, az elmúlt négy évben folyamatosa nőtt a hozzájuk beíratott gyerekek száma. 

 

Magyarok Világszépe Szépségverseny: a komáromi Uzsák Emma lett a Felvidék 
Szépe 
2024. szeptember 3. – Ma7.sk 

A Selye János Gimnázium saját facebookos oldalán osztotta meg az örvendetes hírt: Uzsák 

Emma, az intézmény VII.N osztályos tanulója az idei Magyarok Világszépe Szépségverseny 

hétvégi karcagi döntőjében megkapta a Felvidék Szépe címet. Sőt, az internetes szavazás 

keretén belül a Blikk különdíját is elnyerte! Fásy Ádám, a versenysorozat atyja korábban a 

magyarországi médiának azt nyilatkozta, hogy az idei mezőnybe országhatártól függetlenül, 

nem csak magyarországi, hanem erdélyi, felvidéki és kárpátaljai magyar szépségek is érkeztek, 

ami külön öröm a szervezők számára. A megmérettetés során nagy hangsúlyt fektettek a 

magyaros népviselet bemutatására, népszerűsítésére és a hagyományok őrzésére is. 

 

TASZŐSZOMA – Tehetséggondozó táborok fiatal alkotóknak a Kárpát-haza négy 
szegletében 
2024. szeptember 3. – Felvidék.ma 

A TASZŐSZOMA egy rövidítésből álló betűszó, melynek jelentése: Tata, Szőgyén, Szováta, 

Magyarkanizsa helységek első két betűjéből áll. A magyarországi Tata az összekötő kapocs, 
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mely közös testvérvárosa az elszakított országrészekben található mindhárom 

testvértelepülésnek. Az elmúlt évek alatt több közös rendezvényen vettek részt. Az első tábor 

Tatai Tehetséggondozó Művészeti Tábor néven nyílt meg 2003-ban, mely azóta folyamatosan 

várja nyaranta a négy országból érkezett 6-6 fiatalt, a művésztanárokat, kísérőket, hogy a 

képzőművészetek jegyében egy héten át alkossanak a közös testvérvárosban. Az immár 

TASZŐSZOMA név alatt (is) zajló rendezvény elsősorban a fiatalokat célozza meg és nyújt 

lehetőséget a nemzeti összetartozás megerősítésére, barátságok és kapcsolatok létrejöttére és 

ápolására az elszakított országrészekben élő fiatalok részére. 

   
Dr. Pásztor Bálint: Októberben indulnak a MCC képzései Szabadkán 
2024. szeptember 3. – Vajdaság Ma, Pannon RTV 

Immár mi is tagjai vagyunk a Mathias Corvinus Collegium tehetséggondozó alapítvány Kárpát-

medencei nagy közösségének! Ezt közös sajtótájékoztatón jelentettük be 2024. július 31-én dr. 

Szalai Zoltánnal, az MCC főigazgatójával, írja mai Facebook bejegyzésében dr. Pásztor Bálint, 

a VMSZ elnöke. Mint ismeretes, az MCC a fiatalok versenyképes tudásának térítésmentes 

biztosításán dolgozik Magyarországon és a határon kívül egyaránt, mégpedig helyben, 

megkímélve őket attól, hogy ezért külföldre kelljen utazniuk. "Ma megjelent az MCC vajdasági 

programjainak pályázata! Tehetséggondozás, új ismeretek, élmény alapú tanulás, 

beszédközpontú nyelvoktatás, kibontakozási lehetőség, közben jó társaság, új barátságok!", 

olvasható a bejegyzésben, amely hozzáteszi, a képzések októbertől indulnak Szabadkán. 

 

Anyanyelven a legmagasabb színvonalon -Tomislav Žigmanov miniszter és Jerasz 
Anikó államtitkár két szabadkai oktatási intézményben tett látogatást 
2024. szeptember 3. – Magyar Szó 

Tegnap Tomislav Žigmanov, emberi és kisebbségi jogokért, valamint társadalmi párbeszédért 

felelős miniszter és Jerasz Anikó oktatási államtitkár a tanévkezdés kapcsán két olyan oktatási 

intézménybe – a szabadkai Majsai Úti Általános Iskolába és az Ivan Milutinović Általános 

Iskolába – látogattak el, ahol kisebbségi nyelveken is folyik az oktatás. – Az idei tanévben az 

oktatás az állam nyelvén kívül nyolc kisebbségi nyelven indult meg az óvodától a középiskoláig: 

albán, bosnyák, bolgár, horvát, magyar, román, ruszin és szlovák nyelven. Szabadkán a 

legelterjedtebb a magyar nyelvű oktatás, mivel a magyar közösség a legnagyobb kisebbség a 

térségben –Tomislav Žigmanov miniszter. A Szerb Köztársaság szilárdan elkötelezett amellett, 

hogy a kisebbségek jogai teljes mértékben érvényesüljenek a hatalmon lévő kormány 

segítségével – emelte ki Tomislav Žigmanov. 

 

Magyarkanizsán idén nőtt az elsősök száma 
2024. szeptember 3. – Vajdaság Ma 

Összesen 192 elsős kisdiák kezdte meg tegnap a tanévet Magyarkanizsa községben. Idén 1444 

diák tanul majd a község három általános iskolájának 10 épületében. Az iskolaigazgatókkal 

beszélgettünk diáklétszámról és tervekről. Szepesi Zoltán a magyarkanizsai Jovan Jovanović 
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Zmaj Általános Iskola igazgatója, de összesen öt iskolaépület működésére felügyel. - Az idén 

összesen 108 elsőst vártunk az elsősök fogadására. Ez egy nagyon jó év, mert kicsivel több 

elsősünk van, mint az előző években. Optimizmusra ad okot ez az elsős létszámnövekedés. A 

legtöbb elsős Magyarkanizsán iratkozott be, de Adorjánon, Martonoson és Velebiten is vannak 

elsőseink. Magyarkanizsán a központi épületben 33 elsősünk van, az Ady épületben pedig 41 

elsős a magyar és 12 a szerb tagozaton.  

 

Beiskolázási csomag a zentai elsősöknek is 
2024. szeptember 3. – Pannon RTV 

64 gyermek kapta meg Zentán a Thurzó Lajos Általános Iskolában a Magyar Nemzeti Tanács 

beiskolázási csomagját. A magyar kormány támogatásának célja a szülőföldön, anyanyelven 

történő oktatás megtartása. Ünnepélyes keretek között, szórakoztató műsorral várták az iskola 

tanulói az új elsős diákokat, akik a tanítónők kezét fogva sétáltak be az iskolába. A zentai 

Thurzó Lajos Általános Iskolában idén összesen 64 kis elsős kezdi meg az iskolai évet.   

 

Tanszercsomagot és iskolatáskát kaptak a bánáti magyar elsősök is 
2024. szeptember 3. – Pannon RTV 

Ezeket a muzslyai Petőfi Sándor Magyar Művelődési Egyesületben osztottak ki. A tavalyihoz 

képest a magyar elsősök száma a régióban nem változott. Az is jó hír, hogy néhány kis 

településen, újra van magyar elsős. A gyerekek igényesen összeállított tanfelszerelés-csomagot 

és iskolatáskát kaptak, amit Molnár Attila, a Magyar Nemzeti Tanács tagja osztott ki. 

 

A jövőjüket is együtt fogják építeni – Óbecse községben 145 kis elsős vette át a 
Magyar Nemzeti Tanács beiskolázási tanszercsomagját 
2024. szeptember 3. – Magyar Szó 

Óbecse községben az idén 145 magyar ajkú elsős kapta meg a Magyar Nemzeti Tanács 

beiskolázási tanszercsomagját, valamint a Rákóczi Szövetség által biztosított iskolatáskát. A 

kisdiákok többsége Óbecsén a Petőfi Sándor Magyar Kultúrkör nagytermében vette át az 

iskolába indulást megkönnyítő ajándékcsomagot hétfőn késő délután. A beiskolázási 

tanszercsomag és az iskolatáska jelentős kiadástól mentesíti az olyan családokat, ahol kettő 

vagy több iskoláskorú gyermek is van. 

 

Szenttamáson tizennégy magyar elsős – Az MNT és a Rákóczi Szövetség 
ajándékai mellett a kicsik számára az önkormányzat is biztosított csomagot 
2024. szeptember 3. – Magyar Szó 

Szenttamás község négy általános iskolájában is ünnepélyes fogadást szerveztek hétfőn az 

elsősöknek. A Jovan Jovanović Zmaj Általános Iskolában 465 diák számára szólalt meg 

szeptember 2-án az iskolacsengő. A tavalyihoz viszonyítva az idén valamelyest csökkent az 

iskolába indulók száma, így egy magyar tannyelvű osztály indul 14 kisdiákkal, valamint két 

szerb tannyelvű osztály 35 diákkal. A kicsiket és a jelenlévőket Munjin Szokola Erika 

igazgatónő köszöntötte, aki kiemelte, hogy az iskola felkészülten várja az új tanévet. 
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A sportért felelős titkár meglátogatta a tartományi eszközökből épült beodrai 
sportlétesítményt 
2024. szeptember 3. – Vajdaság Ma 

Dane Basta sportért és ifjúságért felelős tartományi titkár, valamint Saša Maksimović, 

Törökbecse község elnöke ma megtekintette a beodrai sportpálya új létesítményét, amelynek 

megépítését a tartományi költségvetésből támogatták. Basta elégedettségét fejezte ki a beodrai 

FK Vojvodina sportpályájának újonnan megépült objektumával kapcsolatban, amit magas 

színvonalúnak minősített. A létesítményben helyet kapott két öltöző és egy vizesblokk, egy 

iroda, egy tanácsterem, egy mosókonyha, valamint egy szertár is. 

        
Benyújtotta lemondását Dmitro Kuleba 
2024. szeptember 4. – karpatalja.ma, kiszo.net 

Benyújtotta lemondó nyilatkozatát Dmitro Kuleba külügyminiszter szeptember 4-én. A 

Legfelsőbb Tanács megkapta a kérelmet. A hivatalos tájékoztatás szerint a nyilatkozatot a 

következő plenáris ülések egyikén tárgyalják majd – közölte Ruszlan Sztefancsuk a Legfelsőbb 

Tanács elnöke. 

 

169 ezer iskolásnak csengettek be Kárpátalján 
2024. szeptember 3. – Kárpátalja 

A háború és az orosz fegyveres agresszió okozta legnehezebb idők ellenére ma 169 000 

gyermeknek szólt a csengő a kárpátaljai oktatási intézményekben. 13 000 iskolásnak 

csengettek be először. A hírt Viktor Mikita kormányzó közölte. Az ország függetlenségét és 

szuverenitását védő katonák hősiességének köszönhetően a régió összes oktatási intézménye 

offline formátumban tanítja majd a gyerekeket. A kistérségekkel közösen óriási előkészítő 

munka zajlott annak érdekében, hogy az oktatási központok látogatása biztonságos és 

mindenki számára elérhető legyen. Lényeges, hogy ma 4500, a harcok miatt otthonát elhagyni 

kényszerülő gyermek kezdi meg a tanulást kárpátaljai iskolákban – emelte ki. 

 
Nőtt az érdeklődés az egyházi líceumok iránt 
2024. szeptember 3. – Kárpátalja 

Szeptember elsején a beregszászi református templomban közös tanévnyitó istentisztelettel 

indították el az idei tanévet Kárpátalja református oktatási intézményei. A zsúfolásig megtelt 

templomba a hagyományoknak megfelelően a kárpátaljai református líceumok zászlóvivő 

diákjai, majd püspökük és espereseik vezetésével az egyházkerület lelkészei közösen vonultak 

be. Két ószövetségi igeszakasz alapján Zán Fábián Sándor, a Kárpátaljai Református 

Egyházkerület püspöke hirdetett igét. Ódor Balázs, a Magyarországi Református Egyház 

Külügyi Irodájának a vezetője bemutatta az Amerikából érkezett vendégeket, egyházi 

vezetőket. Bacskai József ungvári magyar főkonzul ünnepi beszédében kijelentette: a 
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református intézményekben zajló értékteremtő és közösségben tartó munkát a magyar 

kormány eddig is minden lehetséges módon támogatta és ezután is támogatni fogja. 

Tanévnyitó beszédet Tóth László beregi esperes, a Nagyberegi Református Líceum lelkész-

igazgatója elmondta, hogy az egyházi oktatási intézmények iránt az érdeklődés megnőtt, 

összesen 653 diák iratkozott be a református líceumokba az új tanévben. 

 

Tanfelszerelést és kerékpárokat adományozott a Katolikus Karitász rászoruló 
gyermekeknek Kárpátalján 
2024. szeptember 3. – karpat.in.ua 

A Katolikus Karitász Magyarország szerte közel tízezer hátrányos helyzetű gyermeket támogat 

tanévkezdéskor, és fontosnak tartja, hogy a magyar iskolákban tanuló 150 kárpátaljai diákokat 

is segítse ebben az időszakban. Erről Soltész Miklós beszélt Nagyszőlősön, a Perényi Zsigmond 

Középiskolában, ahol 16 diáknak adott át személyre szóló iskolatáskát, tanszereket és 

kerékpárokat. A Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára 

kiemelte: Magyarország eddig hatalmas mennyiségű adományt küldött Ukrajnába és ezen 

belül Kárpátaljára. De abban vagyunk érdekeltek, hogy Ukrajnában minél hamarabb béke 

legyen. Mi ezért dolgozunk Magyarországon, és ezért fogunk mindent megtenni világpolitikai 

szinten is, hogy ezt képviseljük- fogalmazott. 

 

Tanévnyitó a Bethlen Gábor Líceumban – Száztízzel nőtt a diákok száma a tavalyi 
évhez képest 
2024. szeptember 3. – Kárpátalja, karpat.in.ua 

Szeptember másodikán szólalt meg idén az első csengő a Beregszászi Bethlen Gábor 

Líceumban, majd az intézmény hagyományainak megfelelően az udvaron lévő székelykapun 

keresztül vezették be a 34 kis első osztályost Mahurszki Éva és Birta-Vass Tünde tanítónők. 

Utánuk Holozsai Imre osztályfőnök vezetésével a 32 ötödikes is áthaladt a székelykapu alatt. A 

nagy múltú beregszászi iskolának a most induló tanévben 110-zel több tanulója van, mint a 

tavalyi évben volt, ami jól jelzi a szülők bizalmát. 

 

Szent liturgia keretében nyitotta meg a tanévet a Sztojka-líceum Karácsfalván 
2024. szeptember 3. – karpatalja.ma 

Ünnepi szent liturgiában adtak hálát szeptember 1-jén az új tanév megkezdéséért a 

Karácsfalvai Sztojka Sándor Görögkatolikus Líceum tanárai, diákjai és azok hozzátartozói. Az 

idei tanévnyitó ünnepség a korábbi évek hagyományai szerint szent liturgiával kezdődött, 

melyet ezúttal – a helyi templom renoválása miatt – az intézmény tornatermében tartottak 

meg. Ide érkeztek meg a családjaikkal azok az 5–11. osztályos diákok, akik a líceum falai között 

töltik a tanévet. Rajtuk kívül az intézmény pedagógusai, valamint a Beregszászi Magyar 

Görögkatolikus Esperesi Kerület áldozópapjai vettek részt az eseményen, melyet Macapula 

Tódor munkácsi püspök is megtisztelt jelenlétével. 
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Az Ungvári Dayka Gábor Líceumban is becsengettek 
2024. szeptember 3. – kiszo.net 

Az Ungvári Dayka Gábor Líceumban idén szeptemberben 24 elsősnek csengettek be először. 

Az új tanévben 421 gyermek ül be az iskolapadokba. A tanévnyitó ünnepség egyperces néma 

csenddel kezdődött a fronton elhunyt katonák iránti hála és tisztelet jeleként. Majd Kulin Judit, 

a tanintézmény igazgatója köszöntötte az elsősöket, valamint az iskola többi tanulóját. A 

hagyományokhoz híven a líceum udvarán zajló tanévnyitón Héder János, az ungvári 

református gyülekezet lelkipásztora, a Kárpátaljai Református Egyházkerület 

püspökhelyettese és Megyesi László diakónus, a római katolikus egyház képviseletében kért 

áldást a tanulókra, tanárokra, szülőkre. A megjelenteket dr. Ónodi Rita Éva konzul asszony is 

köszöntötte, sok sikert kívánt számukra. 

 

Tanévnyitó a técsői magyar iskolákban  
2024. szeptember 3. – kiszo.net 

A Técsői Hollósy Simon Líceumban szeptember 2-án szólalt meg a nyár végét hirdető, 

tanulásra hívó csengő hangja. A líceum aulájában az ünneplőbe öltözött gyerekseregben tágra 

nyílt szemű, kissé megszeppent apróságok várták, hogy belépjenek a betűk, számok világába. 

Idén 28 elsőssel gyarapodott a Hollósy Simon Líceum. Bár ez a létszám örömre ad okot, az idei 

tanévkezdés mégsem felhőtlenül örömteli az intézmény számára. Egyéb nehézségek mellett 

tanárhiánnyal is szembe kell nézni, ami nyugdíjba vonulás és szülési szabadságok miatt alakult 

ki. Szükség lenne matematikusra, alsós és magyar tanárra, szervező pedagógusra. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. szeptember 3. – Kossuth Rádió 

 

A Vásárhelyi Forgatag egyik közéleti panelbeszélgetésén Székelyföld jelenéről és jövőjéről, a 

területi autonómia megvalósulásának lehetőségeiről fejtette ki véleményét Hargita, Kovászna 

és Maros megye önkormányzati vezetője. Erdei Edit-Zsuzsánna összeállításában elsőként Bíró 

Barna Botond, Hargita megye Tanácsának újonnan megválasztott elnöke foglalja össze 

álláspontját, miszerint az autonómia felé vezető útra folyamatként kell tekinteni. 
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Vasárnap délután benépesült a muzslyai Emmausz Fiúkollégium. Tanévnyitó szentmisét 

szolgáltattak a templomban, amelyet a helyi plébános, Éliás atya mutatott be, majd 

szülőértekezletet tartottak.  

  

A nádszegi magyar alapiskolában két első osztállyal indul a tanév, emellett az iskola 

bekapcsolódott az oktatási reformba. Szarka Zsuzsa igazgatót Haják Szabó Mária kérdezte. 

  

A Kárpátaljai Magyar Főiskoláért Jótékonysági Alapítvány Magyarország kormányának 

támogatásával 2017-ben indította el a „Kárpátaljai magyar bázisiskolák felújításának 

támogatása” elnevezésű programot. Eddig 9 bázisiskola felújítását fejezték be sikeresen. Mára 

ezen intézményekben a tanulók korszerű körülmények között, európai színvonalú 

tanintézményekben, anyanyelven folytathatják tanulmányaikat. Az új intézményekben 

elengedhetetlen, hogy a felszerelések is megfelelő színvonalúak legyenek. Ebben segített ismét 

a jótékonysági alapítvány. A Nemzeti Együttműködési Alap támogatásával technikai 

eszközöket adtak át a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Felsőfokú Szakképzési 

Intézetének.   

  

Nyomtattak, planetáriumba tértek be, családi társasjátékra neveztek be, színházi előadást 

néztek, koncertet hallgattak, esetleg írókkal találkoztak azok a látogatók, akik a 

székelyudvarhelyi városi könyvtárt választották a péntek éjjeli program helyszíneként. Az 

eseményt A jövő könyvtára néven egy szakmai konferencia előzte meg, így a Kárpát-medence 

minden részéről érkeztek könyvtárosok Székelyudvarhelyre.  

  

Társadalmi kérdések, szerelmi ügyek jellemzik a nagyváradi Szigligeti Színház új évadának 

bemutatóit. A négy nagyszínpadi előadásban az emberi sokféleségre helyezik a hangsúlyt.  

Újraindul a pandémia miatt megszakadt együttműködés a Debreceni Színházzal. Ez 

alkalommal a két társulat Ábrahám Pál Viktória című nagyoperettjét viszi színpadra. A 

vendégelőadások sorát az Orlai Produkció nyitja: szeptember 7-én és 8-án Molnár Piroska 

főszereplésével játsszák a nagyváradi színpadon a Jaj, nagyi! című produkciót. A diákoknak 

szóló bérletekben ugyanakkor az együttműködésnek köszönhetően szerepel a debreceni 

Csokonai Színház Pál utcai fiúk című előadása.  

 


